

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DATUK SERI DR. RONALD KIANDEE (BELURAN)

TARIKH : 9 JULAI 2019

SOALAN NO. 146

Minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** menyatakan apakah kedudukan terkini jumlah Pelaburan Langsung Asing (FDI) ke Malaysia dan keyakinan pelabur terhadap dasar-dasar baharu yang dibuat oleh Kerajaan serta prestasi terkini pasaran saham Malaysia.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Malaysia sentiasa menjadi destinasi pelaburan utama bagi pelabur-pelabur asing di rantau ini. Kedudukan Malaysia yang strategik serta persekitaran perniagaan yang kondusif menyebabkan Malaysia terus dilihat sebagai sebuah negara yang kompetitif dan berdaya saing.
2. Bagi tempoh 2006 - Mac 2019, prestasi pelaburan keseluruhan yang diluluskan (sektor perkilangan, perkhidmatan dan sektor-sektor utama lain yang meliputi perlombongan, perladangan dan komoditi, dan pertanian) adalah bernilai RM2.3 trillion. Pelaburan langsung asing (FDI) pula berjumlah RM716 billion, iaitu 32% daripada keseluruhan pelaburan yang diluluskan.

3. Pada tahun 2018, prestasi pelaburan keseluruhan yang diluluskan dalam sektor perkilangan, perkhidmatan dan utama menunjukkan peningkatan sebanyak 0.5% iaitu RM201.7 billion berbanding RM200.6 billion yang direkodkan pada tahun 2017. Pelaburan langsung asing (FDI) menyumbang sebanyak 39.9% atau RM80.5 billion iaitu peningkatan sebanyak 48% daripada RM54.4 billion pada tahun 2017.

4. Dari segi pecahan, pelaburan yang diluluskan untuk tempoh Januari hingga Jun 2018 bernilai RM86.1 billion, sementara sejumlah RM115.6 billion pelaburan diluluskan untuk tempoh Julai hingga Disember 2018. Prestasi pelaburan dalam tempoh enam bulan kedua jelas menunjukkan peningkatan yang ketara serta keyakinan pelabur-pelabur yang berterusan untuk membuat pelaburan di Malaysia dengan disokong oleh polisi dan dasar yang jelas oleh pentadbiran baharu.

5. Pada tahun 2018 juga, Malaysia berjaya menarik pelaburan yang tertinggi dalam sektor perkilangan sejak sedekad yang lalu iaitu sebanyak RM87.4 billion di mana RM58 billion atau 66% disumbang oleh pelaburan asing dan selebihnya RM29.4 billion atau 34% oleh pelabur tempatan. Pelaburan asing yang diluluskan ini juga adalah tertinggi sejak 2008. Negara China, Indonesia, Belanda, Jepun dan Amerika Syarikat merupakan penyumbang terbesar kepada aliran masuk pelaburan asing di dalam sektor perkilangan di Malaysia untuk tahun 2018.

Tuan Yang di-Pertua,

6. Prestasi memberangsangkan ini diteruskan pada tahun 2019 di mana pada tempoh suku pertama 2019, jumlah keseluruhan pelaburan asing yang diluluskan adalah RM29.3 billion atau peningkatan 73% daripada RM16.9 billion yang direkodkan dalam tempoh yang sama pada tahun 2018. Pelaburan asing yang diluluskan di dalam sektor perkilangan juga meningkat sebanyak 127% kepada RM20.2 billion berbanding RM8.9 billion pada tahun 2018.

7. Amerika Syarikat dan China merupakan penyumbang pelaburan terbesar di dalam sektor perkilangan masing-masing berjumlah RM11.5 billion dan RM4.4 billion direkodkan dalam tempoh tersebut.

8. Pelabur asing khususnya yang telah bertapak di Malaysia juga terus melabur, mengembang dan mempelbagaikan projek mereka khususnya dalam projek berteknologi tinggi dan berintensifkan modal. MITI dan MIDA percaya dengan aktiviti promosi yang berterusan dan misi pelaburan yang bersasar, ianya akan mencetuskan keyakinan pelabur dan seterusnya menarik lebih banyak pelaburan berkualiti pada tahun ini.

9. Dasar kerajaan terhadap polisi pelaburan asing terus dipertingkatkan dengan memberi penekanan terhadap aliran masuk modal dan teknologi terutamanya di dalam sektor perkilangan dan perkhidmatan yang digalakkan. Sebagai contoh, Pasukan Petugas Khas Pemudahcara Perniagaan (PEMUDAH) kini giat menjalankan pelbagai inisiatif untuk menambah baik mutu penyampaian perkhidmatan awam dan memudahcara perniagaan dalam memastikan Malaysia kekal kompetitif sebagai destinasi pelaburan terulung di peringkat global.

Tuan Yang di-Pertua,

10. Menurut Kementerian Kewangan, indeks penanda aras *FTSE Bursa Malaysia Kuala Lumpur Composite Index* (FBMKLCI) kekal berdaya tahan meskipun pasaran kewangan global berada dalam keadaan tidak menentu. Sehingga 1 Julai 2019, FBMKLCI mencatat pengurangan secara marginal sebanyak 0.4%. Sementara itu, jumlah aliran keluar dana asing bersih mencatat RM4.7 bilion sehingga akhir Jun 2019. Keadaan ini disebabkan oleh kemerosotan sentimen pelabur dalam pasaran kewangan dunia berikutan kelemahan prospek pertumbuhan ekonomi global, ketidaktentuan berkaitan perkembangan geopolitik, pertumbuhan sektor pembuatan yang lemah, penurunan dalam keuntungan korporat pada suku pertama 2019 serta kebimbangan bon kerajaan Malaysia dikeluarkan daripada *World Government Bond Index* (WGBI) oleh FTSE Russell yang menyebabkan aliran keluar dana asing.

11. Bagi menstabilkan pasaran modal secara berterusan, Bursa Malaysia telah menyediakan pelan perniagaan 4 tahun (2017- 2020) yang memberi tumpuan kepada peningkatan kerancakan aktiviti pasaran saham tempatan bagi menjadikan pasaran Malaysia lebih kompetitif di rantau ini. Antara inisiatif yang telah dilaksanakan adalah menambah kepelbagaian produk sekuriti dan produk berkaitan yang lain, membangun dan meningkatkan jumlah pelabur, menambah baik dan menyediakan ekosistem yang diperlukan dan mengembangkan pasaran serantau.

12. Dalam jangka masa panjang, prestasi bursa saham secara keseluruhannya akan didorong oleh kekuatan asas ekonomi negara. Oleh yang demikian, Malaysia akan menumpukan usaha untuk meningkatkan daya tahan ekonomi dengan mempelbagaikan sumber ekonomi, memperkukuh daya saing ekonomi dan kedudukan fiskal negara.

Sekian, terima kasih.